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International protection of water resources during international conflicts between
legal provisions and aggressive reality

Abstract

Water resources have a great importance for the survival of all neighbourhoods, but Keywords
they are often attacked during armed conflicts, despite the existence of International Water resources
humanitarian law, which was strengthened by the issuance of the two protocols annexed Armed conflicts

to Geneva Conventions and the establishment of International criminal responsibility Low international

for individuals after the adoption of the Rome statute, which considers water assault
a war crime that requires international follow-up. The study aims to expose realistic
examples of crimes committed against water resources during armed conflicts, since the
entry into force of the Rome Statute in 2002 until today. It concluded that the current
system is unable to provide water resources protection, not for the lack of legal texts,
but for the lack of effective political will to protect this vital resource. The International

Criminal Court did pursue on only a few water related violations.

La protection internationale des ressources en eau Pendant les conflits armés entre
dispositions légales et réalité agressive

Résumé

Les ressources en eau ont une grande importance pour la survie de tous les étres Mots clés
vivants, mais elles sont souvent attaquées pendant les conflits armés. Bien qu’elles Ressources en eaux
bénéficient d’une protection dans le cadre des dispositions du droit international Conflits armés

humanitaire, leur protection est renforcée par la reconnaissance de la responsabilité Droit international

pénale internationale des individus apres [’adoption du Statut de Rome créant la
Cour pénale internationale. Cette derniére considere [’agression contre ['eau comme
un crime de guerre qui nécessite un suivi international. L’étude vise a exposer des
exemples réalistes de crimes commis contre les ressources en eau pendant les conflits
armés, depuis [’entrée en vigueur du Statut de Rome en 2002 jusqu’au jour d’hui.
Elle a conclu que le systeme actuel est incapable de protéger les ressources en eau
pendant les conflits armés, non pas par manque de textes juridiques, mais par manque
de volonté politique effective pour protéger cette ressource vitale car la Cour pénale

internationale n’a poursuivi que quelques violations lices a [’eau.
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